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Spoštovane kolegice, spoštovani kolegi. 
 
Kot predsednik matične sekcije gradbenih inženirjev (MSG) imam v skladu s Statutom IZS dolžnost, da 
skličem izredni zbor MSG, ki bo v torek 18.6.2019. 
 
Po odstopu dr. Sama Petra Medveda z mesta predsednika MSG, od aprila vodim matično sekcijo 
gradbenih inženirjev in sem član upravnega odbora IZS. V obdobju med  letoma 2016  in 2019 je MSG 
zelo angažirano vodil dr. Medved. Močno se je zavzemal za povrnitev ugleda gradbeništva, mobilizacije 
in enotnosti gradbenikov pri IZS, izboljšanje komunikacije s članstvom, ozaveščanja članstva glede 
položaja gradbeništva v Sloveniji in IZS, za kar se mu iskreno zahvaljujem in upam, da bom kot njegov 
naslednik aktivnosti lahko uspešno nadaljeval. 
 
V zadnjem času se pojavlja vse več polemičnih in kritičnih glasov v zvezi z organiziranostjo, potrebnostjo 
in angažiranostjo IZS pri ščitenju interesov svojega članstva. Glasovi prihajajo predvsem iz vrst članov 
matične sekcije gradbenikov. Nezadovoljni člani so se organizirali in na upravni odbor matične sekcije 
naslovili s 30 podpisi podkrepljeno zahtevo po sklicu izrednega zbora članov matične sekcije gradbenikov 
z dnevnim redom, na katerem sta dve točki: 

‐ Razdružitev Matične sekcije gradbenikov (MSG) iz zbornice IZS 
‐ Aktivnosti za spremembo GZ in ZAID   

 
Na IZS oziroma MSG imamo kar nekaj odprtih vprašanj, o katerih se moramo temeljito pogovoriti, si 
nanje odgovoriti in jih na novo razmisliti. Po mojem mnenju lahko naše pomisleke in dileme razdelimo 
na dve skupini: statutarno – organizacijska vprašanja in vprašanja povezana z novim Gradbenim 
zakonom in Zakonom o arhitekturni in inženirski dejavnosti.  
 

Statutarna vprašanja 
Inženirska zbornica ima nekaj manj kot 7.000 članov, ki so organizirani v šestih matičnih sekcijah in ima 
dva glavna organa odločanja. 
Eden je upravni odbor, ki ga sestavljajo predsedniki matičnih sekcij (gradbenikov, elektrotehnikov, 
strojnikov, geodetov, tehnologov in geotehnologov) ter predsednik zbornice (mag. Črtomir Remec), 
skupaj torej 7 članov, ki imajo enako glasovalno pravico.  
Drugi organ je skupščina IZS, kjer imamo gradbeniki od leta 2018 (na zahtevo MSG) več članov kot ostale 
sekcije, vendar razmerje pri glasovalni pravici pravega razmerja članov ne odraža, saj ima sekcija 
gradbenikov, ki je največja z 42% članov, le 20% glasov. 
MSG je v zvezi z organizacijo zbornice vložila nekaj predlogov sprememb statuta, ki bi precej posegli v 
ustroj zbornice in odpravilo to neskladje. Naj navedem najpomembnejše:  

‐ Glede na to, da nas je slabo polovico in imamo v skupščini le petino glasovalnih pravic smo 
predlagali proporcionalno zastopanost članstva v skupščini. Naš argument je bil predvsem ta, da 
delovanje zbornice v organiziranosti skladni s statutom pravzaprav ni demokratična, saj imajo 
sekcije z malo člani enako težo pri odločanju na skupščini, kot sekcije z več člani. Predlog na 
skupščini ni bil izglasovan. 

‐ Predlagali smo omejitev števila mandatov predsednika IZS, ki prav tako ni bila izglasovana. 
Predlagali smo še nekaj sprememb, vendar so ostale sekcije kot po pravilu vse zavrnile. Po dolgotrajnih 
pogajanjih smo prišli do kompromisa, ki je sekcijam z večjim številom članov dodal na vsakega tisočega 
člana in vsakega nadaljnjega petstotega člana po enega dodatnega člana v skupščini. 
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Vprašanja povezana z novima GZ in ZAID 

Po sprejetju novega GZ in ZAID, se je izkazalo, da so deli zakona nujno potrebni popravkov, zato se je 
vsula ploha očitkov na račun IZS, da ni ustrezno zaščitila interesov svojega članstva predvsem pri 
vprašanjih: 

‐ Vodenja projektov za stavbe 
Po trenutni interpretaciji MOP lahko ta dela opravljajo le še arhitekti. 

‐ Nadzornih inženirjev 
Inženirji, ki so do sedaj opravljali svoje delo kot pooblaščeni inženirji z omejenim pooblastilom 
nadziranja, so se po novem znašli v situaciji, da niso več Pooblaščeni inženirji ampak Nadzorni 
inženirji. Zaradi nerazumevanja pri razpisih, kjer investitorji pogosto zahtevajo Pooblaščene 
inženirje za nadzor, so nadzorniki potisnjeni v položaj, ko za njih ni več odprtih toliko možnosti, 
kot jih je bilo pred uvedbo novega zakona. 

‐ Vodij gradbišč 
Tudi vodje gradbišč niso več Pooblaščeni inženirji, ampak so samo vodeni v imeniku vodij del. Ta 
kader je visoko strokoven in zato bi bilo tudi za njih potrebno najti rešitev, da se jim strokovnost 
prizna in, da se tisti, ki so vpisani kot vodje del pri IZS obravnavajo drugače kot tisti, ki so vpisani 
pri obrtni ali gospodarski zbornici. 

‐ Prometnih inženirjev 
Vodenje prometa je z ZAID  dobilo večji pomen, zato bo treba pooblastila ustrezno uskladiti in 
urediti. 
 

Zahteva, ki je bila jasno izražena v pozivu za sklic zbora matične sekcije, po ustanovitvi lastne zbornice 
oz. razdružitvi gradbenikov, je posledica vseh vprašanj, dilem, strahov in nezadovoljstva dela članov 
MSG.  
Zahteva po izrednem zboru je legitimna in v skladu s 56. členom Statuta IZS.  
Vendar, ko o njej temeljito razmislimo, ugotovimo, da je odločitev izjemno težka in poraja  številna 
fundamentalna vprašanja, na katera ni lahkih odgovorov.  
 
Pozivam vas, da o zgoraj napisanem skrbno in odgovorno razmislite, poskušate najti odgovore na 
vprašanja, ki jih taka odločitev poraja, upoštevate vse vidike, vse pozitivne in negativne posledice in v 
torek 18.6.2019 ob 17 uri pridete na zbor matične sekcije gradbenih inženirjev ter tam izrazite svoje 
stališče. 
 
 
Andrej Pogačnik 
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